
prftomni : 

omluveni : 

hoste: 

omluvenf hoste: 

Program zasedanf: 

Zapis radneho zasedanf AS FaVU VUT v Brne ze dne 21. 11. 2012 

MgA. Tomas Hruza, Mgr. Jan Zalesak, Ph .D., BcA. David Vasina, 
MgA. Tomas Medek, Tomas Pavlacky, Mgr. A. Lenka Klodova, Ph.D., 
MgA. Ludek Rathousky, ak. soch. Zdenek Zdaril, MgA. Filip Cenek, 
Ondrej Homola 

MgA. Milan Houser, PhDr. Kaliopi Chamonikola, Ph.D., Marcela Jirku, 
MgA. Samuel Pauco 

lng. Jan Krnac 

1. Schvalenf zapisu ze zasedanf AS FaVU VUT v Brne ze dnii 3. 10. 2012, 24. 10. 2012 a 31. 10. 2012, Mgr. 
Zalesak, Ph .D. 
2. Schvalenf programu zasedanf AS FaVU VUT v Brne, Mgr. Zalesak, Ph .D. 
3. Cerpanf investicnfch prostredkii v r. 2012- zmena termfnu, MgA. Houser, predlozf lng. Krnac 
4. Zprava o hospodarenf FaVU VUT v Brne, lng. Krnac 
5. Predlozenf navrhu na upravu smernic dekana upravujfdch studium v doktorskem studijnfm programu 
c. S9/2011 a c. S10/2011, predlozf PhDr. Kaliopi Chamonikolasova, Ph.D. 
6. Riizne, Mgr. Jan Zalesak, Ph .D. 
7. Stanovenf termfnu prfstfho zasedanf AS FaVU VUT v Brne a predbezne stanovenf programu, 
Mgr. Zalesak, Ph.D. 

1. Schvalenf zapisu ze zasedanf AS FaVU VUT v Brne ze dnii 3. 10. 2012, 24. 10. 2012 a 31. 10. 2012, Mgr. 
zalesak, Ph.D. 

Hlasovanf: 
Pro 8, proti 0, zdrzel se 1 
Zapisy schvaleny beze zmen. 

2. Schvalenf programu zasedanf AS FaVU VUT v Brne, Mgr. Zalesak, Ph.D. 

Senatori se usnesli, ze v ramci bodu 6 bude projednan otevreny dopis MgA. Samuela Pauca a provoz behem 
vanocnfch svatku . 

Hlasovanf: 
Pro 9, proti 0, zdrzel se 0 
Program schvalen v navrzenem znenf. 

Na jednanf se dostavila se panf Marcela Jirku 



3. Cerpanf investicnfch prostredku v r. 2012- zmena termfnu, MgA. Houser, predlozf lng. Krnac (v 
zastoupenf Marcela Jirku) 

Predseda AS FaVU Mgr. Jan Zalesak, Ph.D. bod uvedl tfm, ze na kolegiu dekana zaznela informace, ze se do 
konce roku nestihnou docerpat schvalene investicnf prostredky, jelikoz cast planovaneho vybavenf nenf 
mozne nakoupit v potrebnych termfnech, investicnf prostredky vsak budou prevedeny do dalsfho roku . 

Die ekonomky Marcely Jirku se zadosti predlozily pozde, nejedna se vsak o fatalnf chybu. Dve investice se 
podarf do konce roku uskutecnit, ostatnf investice bude mozne vybavit od druhe poloviny ledna 2013. 

K tomuto bodu predlozila Ekonomicke komise FaVU VUT V Brne nasledujfcf doporucenf: 

Vzhledem k pozdnfmu predlozenf Navrhu schvalenf investic na rok 2012, kdy investice v nekterych 
prfpadech nenf mozne stihnout- kvuli harmonogramu VUT a dodacfm lhutam zarfzenf- v tomto roce 
vycerpat, doporucuje Ekonomicka komise akademickemu senatu FaVU schvalit moznost cerpanf investic 
roku 2012 do konce prvnfho kvartalu roku 2013 . Die informacf tajemnfka fakulty lng. Krnace a ekonomky 
fakulty panf Jirku nenf problem investice z roku 2012 prubezne cerpat jiz v lednu roku 2013. 

EK dale doporucuje, a by senat apeloval na vedenf fakulty k vcasnejsfmu predlozenf Navrhu cerpanf 
investicnfch prostredku tak, a by je bylo v danem race mozno cerpat s casovou rezervou a nakupy 
investicnfho majetku uskutecnit. 

Na jednanf se dostavila Ph Dr. Kaliopi Chamonikola 

Usnesenf AS FaVU: 

Na zaklade informacf dekana a ekonomickeho oddelenf a po doporucenf Ekonomicke komise schvaluje AS 
FaVU moznost cerpanf investicnfch prostredku pro rok 2012, schvalenych na mimoradnem zasedanf AS 
FaVU ze dne 31. 10. 2012, i v prvnfm kvartale roku 2013. 

Hlasovanf: 
Pro 9, proti 0, zdrzel se 0 

Usnesenf schvaleno. 

4. Zprava o hospodarenf FaVU VUT v Brne, lng. Krnac (v zastoupenf Marcela Jirku) 

MgA. Filip Cenek se dotazal, zda se najde krytf na precerpane prosti'edky v nekter'{ch atelierech (viz zapis 
z mimoradneho zasedanf AS FaVU ze dne 31. 10. 2012). 

Die panf Marcely Jirku bude dekan FaVU posuzovat individualne, zda mfnusy odpustf, nebo jestli je dane 
ateliery dostanou k tfzi nasledujfcf rok, upozornila na fakt, ze nektera precerpanf vznikla nezavinene, 
zalezitost take ovlivnf, o kolik se snfzf prfstf rok rozpocet skoly. z nasledujfcf diskuze vyplynula potreba 
vet5fho durazu na zaskolovanf novych pedagogu v oblasti spravy atelierovych rozpoctu . 

Na jednanf se dostavil ak. soch. Zdenek Zdaril. 



MgA. Lenka Klodova, Ph.D. vznesla dotaz tykajfcf se moznosti overenf aktualnfho stavu atelierovych financf. 
Panf Marcela Jirku uvedla, ze financnf stav se aktualizuje kazdy tyden na nastence ekonomickeho oddelenf a 
je mozne jej kdykoli sdelit i telefonicky. 

z jednanf odesla panf Marcela Jirku . 

5. Predlozeni navrhu na upravu smernic dekana upravujicich studium v doktorskem studijnim programu 
c. 59/2001 a c. 510/2011, riloha c. 1, predlozf PhDr. Kaliopi Chamonikolasova, Ph .D. 

Predseda AS FaVU Mgr. Jan Zalesak, Ph.D. pozadal projednavanf tohoto bodu Ph Dr. Kaliopi 
Chamonikolasovou, Ph .D. o komentar k predkladanym upravam smernic upravujfcfch prijfmacf rfzenf a 
studium v doktorskem studijnfm programu . 

Ph Dr. Kaliopi Chamonikolasova, Ph.D. informovala senatory, ze predkladane smenice jedna resf pravidelne 
aktualizace udaju, jako jsou napr. termfny podavanf prihlasek. Vedle toho ale obsahujf i zasadnejsf zmeny. 
Predevsfm se jedna o pozadavek, a by byl projekt uchazece doplnen podpisem skolitele- zajemce tak musf 
vejft pred prijfmacfm rfzenfm do kontaktu se skolitelem, kter'{ tak ma lepsf pre hied 0 kandidatech (skolitel 
nemuze vest vfce nez pet doktorandu), zaroven konzultace s potencialnfm skolitelem zvysuje pripravenost a 
naroky na uchazece. Jedna se o zmenu doporucenou a schvalenou Oborovou radou doktorskeho studia, 
postup je kompatibiln f s jinymi skolami. Uprava se dale tyka prijfmacf zkousky z cizfho jazyka, ktera muze 
byt nove nahrazena dokladem o vykonanf zkousky z cizfho jazyka v urovni B2. 

MgA. Cenek pripomnel, ze uz v minulosti se senat fakulty shod nul na nevhodnosti pozadavku nutnosti 
podpisu skolitele v prihlasce uchazece o doktorske studium na FaVU, kter'{ se jevf jako pozadavek 
legislativne napadnutelny az diskriminacnf. Podle jeho nazoru je pozadavek podpisu prinejmensfm 
problematicky z nasledujfcfch duvodu. Pravo odmftnout uchazece o doktorske studium ma pouze prijfmacf 
komise, potazmo dekan fakulty. Predvyber uchazecu ze strany potencionalnfho skolitele znevyhodnuje 
uchazece bez osobnf vazby k nemu. Uchazec je prijfman "na skolu" a ne "ke skoliteli", zmeny skolitele jsou 
na nasf fakulte a dynamickym zmenam v dusledcfch konkurzu bezne, navfc je castym jevem, ze vyber 
skolitele probfha ad hoc az v prubehu prijfmacfho rfzenf, Cfmz v prfpade schvalenf nutnosti podpisu bude 
dochazet k porusovanf smernice (prijaty uchazec nebude mft projekt podepsany svym budoucfm skolitelem, 
smernice by musela operovat s pojmem "potencionalnf skolitel"). Fakulta by mela mft zajem o uchazece 
prijfmanych podle kvality jejich projektu a podle adekvatnf prezentace projektu uchazecem pred prijfmacf 
komisf, kdy casto- az v diskuzi s ostatnfmi cleny prijfmacf komise- potencionalnf skolitele revidujf sve 
nazory a predsudky. Obdobna situace, tedy prijfmacf rfzenf do bakalarskeho a magisterskeho stud ia rovnez 
logicky nevyzaduje podpis potencionalnfho vedoucfho atelieru, do ktereho se uchazec hlasf. Prijfmacf rfzenf 
na verejnou vysokou skolu by melo byt transparentnf a neprivilegujfcf znamosti. 
V prfpade prijetf zmeny, vyzadujfcf nutnost podpisu skolitele na prihlasce k doktorskemu studiu, zada MgA. 
Cenek legislativnf kom isi AS FaVU o vyjadrenf, ze takovyto postup nenf v rozporu s predpisy a souvisejfcfmi 
dokumenty 0 prijfmacfch rfzenfch na verejnou vysokou skolu . 

Na zaklade pripomfnky MgA. Samuela Pauca, ktery se na zasedanf AS FaVU dostavil v prubehu projednavanf 
tohoto bodu, uvedla PhDr. Chamonikolasova, Ph.D., ze po kontrole ze strany Akreditacnf komise MSMT 
bude vyvoj smerovat mj. ke zmene nazvu oboru doktorskeho studia . Ten mel nadale nest pouze nazev 
Vytvarne umenf. K pripravovanym zmenam by mohlo patrit ito, ze skolitele nebudou nadale vypisovat 
konkretnf temata, namfsto toho budou uchazeci prichazet s vlastnfmi projekty dizertacnf prace a skolitele 
vybfrat podle seznamu. 

K aktualne prekladanym zmenam Ph Dr. Chamonikolasova, Ph.D., doplnila, ze se dotknou i kontroly studia 
doktorandu formou hodnotfcf zpravy skolitele, ktera byla pozadovana dvakrat za rok. Nove by mel skolitel 
podavat hodnotfcf zpravu pouze jedenkrat za rok a bude akceptovana i elektronicke forma hodnocenf. 



ucast skolitele pri obhajobe dizertacnf pr<ke byla povinna, neucast bude mozne z vaznych duvodu omluvit. 
Ze smernice bude dale vypustena veta, ktera uvadf, ze po neuspesne obhajobe dizertacnf prace je mozno se 

prihlasit nejpozdeji do trf let. 

z jednanf odesla Ph Dr. Kaliopi Chamonikolasova, Ph.D. 

AS FaVU VUT v Brne hlasoval o prijetf navrhu na upravu smernic dekana upravujfdch studium v 
doktorskem studijnfm programu c. S9/2001 a c. S10/2011 do predkladad lhuty: 

Hlasovanf: 
Pro 10, proti 0, zdrzel se 0 
Navrh prijat do predkladacf lhuty. 

Behem jednanf odesel a vratil se MgA. Tomas Medek 

G. Rlizne, Mgr. Jan Zalesak, Ph.D. 

a) Otevreny dopis MgA. Samuela Pauca Akademickemu senatu FaVU VUT v Brne 

Po odhlasovanf AS FaVU zaradil predseda AS FaVU Mgr. Zalesak, Ph.D., do polozky Ruzne ,Otvoreny list 
dekanovi a AS FaVU" MgA. Samuela Pauca . Na uvod projednavanf tohoto bodu upozornil, ze do pis nebyl 
pred zasedanfm AS FaVU dorucen oficialnf cestou, prfmo jej obdzeli pouze nekterf clenove AS FaVU. 

MgA. Samuel Pauco precetl otevreny dopis dekanovi FaVU a AS FaVU (Prfloha c. ) v Brne ve zkracenem 
zneni. 

v prubehu ctenf a prubezneho komentovanf otevreneho dopisu se na jednanf dostavil dekan FaVU MgA. 
Milan Houser. 

Vedle predstavenf obsahu Otevreneho dopisu pozadoval MgA. Pauco o to, a by byly do zapisu uvedeny tyto 
skutecnosti, doplnujfcf znenf Otevreneho dopisu : 

, Dostal jsem se do velkeho senatu, chodil jsem pravidelne (myslel jsem, ze je to maly, byl to velky), pozdeji 
jsem byl tehdejsfm dekanem presvedcen, abych na jednanf senatu nechodil, za odmenu jsem dostal cely 
uvazek." 

, Krno je novy kulturnf vyraz pro Brno, je spojen s webovou strankou Zft Brno. " 

, Projekt Ponava se resil v roce 2010, stravil jsem na tom spoustu casu, s developerem, s kvestorem .. . , bez 
pochvaly, dospelo to spfse k zastrasovani." 

,Pri hlasovanf pedagogu FaVU o nazoru na vhodnost zameru stavet novou budovu FaVU na Palackeho vrchu 
byla proti pouze Sarka Svobodova. " 

, V technologockem parku se nachazf Fakulta podnikatelska ." 

,Koishi je restaurace, kde se podava Sushi ... " 

Predseda AS FaVU se dotazal, jakou mel MgA. Samuel Pauco predstavu o reakci na svuj dopis. 



MgA. Samuel Pauco zareagoval, ze je mu jasne, ze to nema zadny smysl, ale ze nenf z tech, co by mlceli. 

MgA. Milan Houser na adresu MgA. Samula Pauca uvedl, ze jeho stanovisko nepovazuje za relevantnf, 
jelikoz byl vyzyvan k ucasti na schuzkach pedagogu, kterych se bez omluvy neucastnil. Nemuze byt proto 
logicky dostatecne informovan- v otevrenem dopise je proto rada zavadejfcfch informacf. Reakce na do pis, 
kter'{ takove nesrovnalosti obsahuje, podle nej prakticky nema smysl. 

MgA. Samuel Pauco na obhajobu svych absencf na poradach pedagogu uvedl, ze drfve na schuzky s byvalym 
dekanem FaVU chodil, naznal ovsem, ze je bezpredmetne na schuzky chodit a svuj nazor nezmenil ani po 
zmene vedenf. 

MgA. Samuel Pauco po skoncenf diskuse jednanf AS FaVU opustil. 

Senatori behem nasledne diskuze dospeli k nazoru, ze predevsfm studenti nejsou dostatecne infomovani o 
problematice planu na vystavbu nove budovy FaVU, a dochazf tak mnohdy k Sfrenf dezinterpretacf az 
poplasnych zprav. Studenti, kterf drfve iniciovali platformu pro pravidelnejsf setkavanf s dekanem, jiz nejsou 
na skole a komunikace se tak prerusila. Senatori z rad studentu se pokusf iniciovat setkanf studentu s 
dekanem, jehoz hlavnfm tematem by byla nova budova FaVU. 

AS FaVU se usnesl, ze reakce na otevreny dopis MgA. Samuela bude predmetem nasledujfcfho zasedanf AS 
FaVU, respektive soucastf jeho zapisu. 

b) provoz budov FaVU behem vanocnich prazdnin 

MgA. Milan Houser informoval AS FaVU, ze byt bude provoz behem vanocnfch sv<Hku omezen, studenti 
pozadujfcf v dobe od 17. do 21. 12. 2012 vstup do budovy, mohou podat pfsemnou zadost dekanovi nebo 
tajemnfkovi . Zamestnancum bude kratky pobyt v budovach umoznen vyjfmecne (prfstup k osobnfm vecem 
bude umoznen bez povolenf, avsak pouze na dobu nezbytnou). Delsf pobyt je mozny jen u pracovnfku s 
vyjfmkou. 

7. Stanovenf termfnu prfstfho zasedanf AS FaVU VUT v Brne a predbezne stanovenf programu, Mgr. 
Zalesak, Ph .D. 

Termfn prfstfho zasedanf AS FaVU stanoven na uter'{ 11. 12. 2012 v 10 h, mfstnost 405 

Predbezny program: 
Hlasovanf o Smernici dekana upravujfcf studium v doktorskem studijnfm programu c. S9/2001 a c. 
S10/2011, predlozenf vyrocnf zpravy za rok 2011, predlozenf aktualizovaneho Statutu FaVU a Volebnfho a 
jednacfho radu AS FaVU. 

Hlasovanf: 
Pro 7, proti 0, zdrzel se 3 
Termfn prijat. 

Zapsala: MgA. Julie Kacerovska 
Verifikoval: Mgr. Jan Zalesak, Ph.D. 


